

Giving “place” its Due

Friday, April 21, 2006 – The national importance of communities – in the development of civil society, the economy, environment, culture and political institutions – is not reflected in current approaches to urban issues in Canada.

So argues Judith Maxwell, CPRN Research Fellow, in ***Building Blocks for Place-Making Policy***, a presentation to the 6th National Forum on Public Policy and the Third Sector, Queen’s University, in November of last year. Maxwell identifies the missing ingredients of a place-based approach to policy.

Her goal is sustainable communities. She points out that the current division of responsibilities for urban centres cannot deliver sustainable communities – no single actor has the capacity to act effectively alone. She reviews the requirements for success: local champions, community participation, adequate resources, joined-up government and decentralized delivery.

Of course, this requires, in turn, recognition of the strengths and weaknesses of each level of government and an approach that allocates responsibility in terms of the comparative advantage of each.

Maxwell underlines, especially, the role of the non-profit sector as community broker and service agent, but stresses the need for new funding and accountability regimes to allow the sector to work effectively.

To access or download a copy of her presentation [click here](#).

► FRANÇAIS

s u b s c r i b e

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net

u n s u b s c r i b e

Rendre justice à la « dimension locale »

Vendredi, le 21 avril 2006 – L'importance nationale des collectivités – du point de vue du développement de la société civile, de l'économie, de l'environnement, de la culture et des institutions politiques – ne se reflète pas dans les façons actuelles d'aborder les enjeux urbains au Canada.

C'est ce que soutient Judith Maxwell, attachée de recherche aux RCRPP, dans *Building Blocks for Place-Making Policy*, une présentation qu'elle a faite lors de la sixième édition du Forum national sur les politiques publiques et le tiers secteur, qui s'est tenu à l'Université Queen's en novembre dernier. Maxwell identifie les ingrédients manquants d'une démarche fondée sur la dimension locale en matière d'élaboration de politiques.

Son objectif est celui du développement durable des collectivités. Elle rappelle que la répartition actuelle des responsabilités à l'égard des centres urbains ne permet pas d'assurer le développement durable des collectivités – aucun intervenant unique n'a la capacité à lui seul d'agir efficacement. Elle passe en revue les conditions du succès : des champions locaux, la participation de la communauté, des ressources suffisantes, une action concertée des gouvernements et une prestation décentralisée.

Il faut, bien sûr, reconnaître en retour les atouts et les faiblesses de chaque niveau de gouvernement et privilégier une démarche qui prévoit une répartition des responsabilités en fonction de l'avantage comparatif de chacun d'eux.

Maxwell rappelle notamment le rôle du secteur à but non lucratif en tant qu'agent communautaire et intermédiaire de services, mais elle souligne qu'il faut mettre en place de nouveaux régimes de financement et de nouveaux cadres de responsabilisation pour permettre au secteur de fonctionner efficacement.

Pour consulter ou télécharger un exemplaire de sa présentation, veuillez [cliquer ici](#).

► ENGLISH

a b o n n e m e n t

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

d é s a b o n n e r

